
اقتصادی 6

گروه اقتصــادی - همزمان با اول 
شــهریورماه ممنوعیت فصلــی واردات 
اجرایی شده است. قرار بود از اول مردادماه 
واردات برنج بــه صورت فصلی ممنوع 
شود که با تصمیم ستاد تنظیم بازار به اول 
شهریورماه موکول شــد. جمال ارونقی 
معاون فنی سازمان گمرک گفت: در سال 
گذشته حدود ۸۰۰ هزار تن برنج به ایران 
وارد شــده است و عملیات ترخیص این 
مقدار انجام شده است.وی افزود: واردات 
برنج به ایران امســال حــدود ۲۰ درصد 

کاهش پیدا کرده است.

معاون فنی سازمان گمرک ادامه داد: 
حدود ۳۹۰ هزار تن برنج از طریق گمرک 
ترخیص شــده اند و مقداری دیگری از 

برنج ها هنوز در گمرک دپو شده اند.
وی اضافه کرد: سازمان گمرک باید 
در پروســه واردات برنج ها، کد رهگیری 
بانک را داشــته باشد و بعد از دریافت این 

کد اجازه صدور پروانه را ارائه دهد.

جمــال ارونقی تصریح کرد: بخش 
عمــده ای از برنج هــای وارداتی در حال 
حاضر یــا در صف تخصیص ارز و یا در 

مرحله تامین ارز قرار دارند.
وی افزود: کســانی کــه در صف 
تخصیص ارز هستند باید به نحوی منشا 
ارز خود را از طرف بانک مرکزی به تایید 
برسانند.معاون فنی سازمان گمرک ادامه 

داد: کسانی که در صف تامین ارز هستند، تا 
زمانی که وجه جا به جا نشود و تامین اتفاق 
نیافتد، اعلامیه تامین ارز صادر نمی شــود 
و اگــر اعلامیه و کد رهگیری بانک صادر 
نشــود، گمرک نمی تواند اجازه ترخیص 
را صادر کند.وی با اشــاره به این که اکثر 
کالا ها به طور کانتینری حمل می شــوند، 
عنوان کرد: گمرک به طور مرتب مکاتبات 

مختلف را پیش می برد و وزارت صمت و 
ستاد تنظیم بازار و بانک مرکزی در مورد 
میــزان واردات به تصمیم های درســت 
برسند.جمال ارونقی با بیان این که از ابتدای 
مردادماه ســازمان گمرک باید ممنوعیت 
فصلــی ترخیص برنــج را اجرا می کرد، 
توضیح داد: در حــال حاضر ممنوعیت 
فصلی ترخیص برنج به تعویق افتاده و به 
اول شــهریور ماه موکول شده است. بعد 
از اجرا شدن ممنوعیت فصلی ورود برنج 
به کشور، اگر مشکلات واردکنندگان برنج 
در حوزه ارز برطرف شود، ترخیص برنج 

امکان پذیر نخواهد بود. معاون فنی سازمان 
گمرک با اشاره به کالا های اساسی، گفت: 
۵ قلم از کالا های اساسیِ عمده که به نحوی 
مورد نیاز بودند، امروزه بدون کد رهگیری 
اجازه ترخیص پیدا کرده اند.وی در مورد 
کالا های غیر اساسی، توضیح داد: در حال 
حاضر حدود ۳ میلیــون و ۳۰۰ هزار تن 
کالا های غیر اساســی یا غیر کانتینری در 
گمرک هستند که ۸۵ درصد از آن ها مواد 
اولیه واحد های تولیدی یا ماشــین آلات 
مرتبط با تولی هســتند کــه باید در مدت 

زمانی کوتاهی ترخیص شوند.

واردات برنج ممنوع شد

گروه اقتصادی - عبدالناصر همتی با 
اشــاره به اینکه من ارتباط مستقیمی با مردم 
دارم و از طریق شبکه های مجازی مواردی 
را مطرح می کنم، گفت: در صداوسیما کمتر 
حاضر می شوم، ولی شرایط کشور و شرایط 

بانک مرکزی خاص است.
رئیس کل بانک مرکزی با اشــاره به 
اینکه شبانه روز کار می کنیم و به فکر مسائلی 
هســتیم که باید حل کنیم اظهارداشــت: با 
همکاری سیســتم بانکــی کارهای خوبی 
شده و امروز مورد لطف مقام معظم رهبری 
نیز بودیم. بدون حمایت ایشان نمی توانیم 
کارهای بســیار ســخت و حساس بانک 
مرکزی را پیش ببریم و در دو ســال گذشته 
همه حمایت های ایشان در امور به ما کمک 
کــرده که کارها را با قدرت پیش ببریم و در 

مقابل کســانی که بخواهند بازار پول را بهم 
بریزند بایســتیم و بتوانیم از حمایت های 
ایشــان بهره مند شویم و در دولت و خارج 

دولت کارها را پیش ببریم.
طرح اصلاح نظام بانکی اتفاقات 

خوبی را رقم خواهد زد
همتی در ادامه در پاســخ به ســوالی 
درباره اصلاح نظام بانکی گفت: ما چند کار 
مختلف را طی سال های اخیر آغاز کرده ایم. 
باید دقت داشــت که اصــلاح نظام بانکی 

اقدامی بسیار پیچیده و بلندمدت است.
وی بــا بیان اینکه در طول ســه دهه 
گذشته شاهد شکل گیری بانک های ناتراز 
بوده ایم، تصریح کرد: نقدینگی کنترل نشده 
ناشــی از ناترازی بانک هاست که خود را به 
صورت اضافه برداشــت از بانک مرکزی و 

معوقات در اقتصاد نشان می دهد.
رئیس شــورای پول و اعتبار ادامه داد: 
مــا این موضوع را مورد هدف قرار دادیم و 
به دنبال اصلاح نظام بانکی هســتیم. رئیس 
کل بانک مرکزی خاطرنشان کرد: در دولت 
گذشته اقدامات خوبی در خصوص جمع 
آوری مؤسسات غیرمجاز انجام شد و تقریباً 
۹۹.۸ درصد از سپرده گذاران این مؤسسات 
تعیین تکلیف شــدند. همتی درباره طرح 
اصلاح نظام بانکی اظهار داشت: نمایندگان 
مجلس در حال بررســی طرحی هستند که 
می تواند مبدا یکسری تحولات باشد و اگر 
بتوانیم هماهنگ ایــن طرح را پیش ببریم، 
اتفاقــات خوبی در ســال های آینده برای 
نظــام بانکی رخ می دهــد. وی افزود: یکی 
از کارهایــی که آغاز کردیم این اســت که 

صاحبان بانک ها را شناسایی کنیم و اینکه چه 
مقدار سهم در بانک می توانند داشته باشند، 
در واقع ضوابط مربوط مالکیت بانک ها را از 
اول امسال شروع کردیم و صلاحیت مدیران 
را بسیار جدی گرفتیم که آثار آن را در آینده 

شاهد خواهیم بود.
در حال خروج از رکود هستیم

وی با بیان اینکه در ۴ ماهه اول امسال 
تسهیلات نسبت به چهار ماهه سال قبل ۶۷ 
درصد پیشــرفت داشته که بی سابقه است، 
ادامه داد: این میزان رشــد نشــان می دهد 
سیستم بانکی به طور تمام قد وارد شده تا آثار 
کرونا را جمع کند که با خوشحالی می گویم 
که آثار این اقدامات در حال نمود اســت و 
در حال خروج از رکود هســتیم. رئیس کل 
بانک مرکــزی افزود: طبق آمار پایان تیرماه 
نرخ رشــد ماهانه واحدهای صنعتی مثبت 
بوده که نشــان دهنده برگشت به رونق در 
بخش اقتصاد غیر نفتی است و امیدواریم تا 
پایان امســال رشد اقتصادی غیر نفتی که در 
سه ماهه اول سال ۹۹ کاهش یافته بود مثبت 

شود و بتوانیم این سه ماه را جبران کنیم.
پاسخ همتی به انتقادها درباره 

کاهش نرخ سود بانکی
وی در مورد برخی انتقادهای مربوط 
به کاهش نرخ ســود بانکی نیز گفت: بانک 
مرکزی به هیچ وجه ســود بانکی را کاهش 
نداده است، سود بانکی در سال ۹۶ برای یک 
سال ۱۵ درصد تعیین شده بود اما چند بانک 
به دلیل ناترازی که داشتند نرخ های سود بالا 
پرداخت می کردند که زمانی که طرح اصلاح 
نظام بانکی را آغاز کردیم، وارد مدار انضباط 
شــدند و دیگر نیازی نبود که سود بالاتر از 

نرخ شورای پول و اعتبار پرداخت کنند. 
رئیس کل بانک مرکزی یادآور شــد: 
حدود یک ماه پیش نرخ ســود سپرده ها را 
یک درصد افزایش دادیــم؛ بنابراین تغییر 
عمده ای در ســود ســپرده ها انجام نشده و 
تنها ترکیب سیالیت سپرده ها تغییراتی داشته 
است. همتی تصریح کرد: ما یک کانال نرخ 
سود بین بانکی داریم که سود بین بانکی را از 
۳۴ درصد در سال های گذشته به ۲۲ درصد 
کاهش دادیم و بانک ها می توانند با این نرخ 
از بانک مرکزی پول دریافت کنند. رئیس کل 
بانک مرکزی در مورد بازگشت ارز حاصل از 
صادرات نیز گفت: در طول دو سال گذشته 
۲۷ هزار میلیارد دلار باز نگشته بود که دلایل 

مختلفی دارد، مثلًا همین ۲۵۰ نفر اسمی که 
به قوه قضائیه ارائه شــده برخی از آنها افراد 
ضعیــف و حتی کارتن خواب هســتند که 
کارت یکبــار مصرف بازرگانی گرفته اند و 
افراد دیگری از کارت ملی و کارت بازرگانی 

آنها استفاده کردند.
۷۰ نفر از صادرکنندگانی را ارز 
صادراتی را برنگردانده اند، به چند 

نفر وصل هستند
وی افــزود: از ۶.۸ میلیــارد یــورو 
لیســتی که به قوه قضائیه داده ایم، در بیشتر 
آنها مجموعه هایی کالاها را می گرفتند و با 
کارت بازرگانی این افراد صادر می کردند که 
برای مثال ۷۰ نفر از این ۲۵۰ نفر به چند نفر 
وصل هستند. همتی تاکید کرد: با این وضع 
نمی توان کشــور را اداره کرد، صادرکننده 
باید برند داشته باشد و کارت بازرگانی باید 
طبــق اصول داده شــود. وی عنوان کرد: از 
صادرکنندگان بالای یک میلیون دلار هنوز 
۲۰ میلیون دلار ارز بازنگشته، که اعتقاد من 
این اســت که به دلیل خروج سرمایه بوده یا 
کالاهای خاصی را به صورت قاچاق و بدون 

ثبت سفارش وارد کرده اند.
رئیس کل بانــک مرکزی تاکید کرد: 
تا زمانی که واردات کالاهای غیر اساســی 
صورت گیرد و قاچاق به این عظمت وجود 
داشته باشد، بانک مرکزی نمی تواند به تنهایی 

بازار را کنترل کند. 
همتی در ادامه درباره عدم بازگشــت 
بخشی از ارز حاصل ارز صادرات، توضیح 
داد: ممکن است خصولتی باشند، اما دولتی 
نیستند و اینکه گفته می شود عدد کمتر گفته 
می شــود فرافکنی اســت. تمامی اعداد و 
اسامی در اختیار من اســت. وی افزود: در 
حال مذاکره با این افراد هستیم تا ارزی که در 
اختیار دارند، تعیین تکلیف شود تا ارز خود را 
چگونه به کشور وارد کنند. البته منظور ما از 
وارد کردن این ارز به چرخه اقتصادی کشور 
اســت که خودشان می دانند از چه راه هایی 

استفاده کنند.
از ابتــدا مخالــف دلار ۴۲۰۰ 
تومانی بودم /    یارانه ارزی را مستقیم 

به اقشار اسیب پذیر بدهیم
رئیــس کل بانک مرکــزی، درباره 
اختصــاص ارز ۴۲۰۰ تومانــی و نگاه های 
متفاوت در ایــن زمینه، توضیح داد: از ابتدا 
با ارز ۴,۲۰۰ تومان مخالف بودم و هســتم 

اما تابع سیاست های دولت هستم زیرا قصد 
دولت دستیابی اقشار پایین جامعه به کالاهای 
اساسی است. رئیس شورای پول و اعتبار با 
تاکید بر اینکه البته تاکنون کمک قابل توجهی 
صورت گرفته اســت، ادامه داد: اگر بتوانیم 
ســازوکاری ایجاد کنیم و مابه التفاوت را به 
صورت یارانه و ســایر راه ها به اقشار پایین 
جامعه پرداخــت کنیم، به طور حتم کمک 

بیشتری به این بخش خواهد شد.
به گفته وی، ســال گذشته ۱۵ میلیارد 
دلار کالا اساسی با ارز ۴,۲۰۰ تومان وارد شد 
و دولت نیز معتقد به حذف این ارز اســت، 
امــا به آثار اجتماعی دقت می کند و با تدابیر 

اتخاذ شده به تدریج حل می شود.
بــا حــذف دلار ۴۲۰۰ تومانی 
زمینه برای تک نرخی شــدن فراهم 

می شود
همتــی در ادامه دربــاره آرامش بازار 
ارز نیز اظهار داشــت: الان بازار آرام است. 
تهاجمی که به ایران شــد با هدف برهم زدم 
بازارهــای پولی ما بود. ایــن نرخ ارز بازار، 
مطلوب و واقعی نیســت، اما فشــار بسیار 
زیاد است. سیاست های جدید ارزی را آغاز 
کردیم و شاهد نتایج آن هستیم و توازنی که 

مدنظر داریم ایجاد شده و آثار آن را در بازار 
آزاد شاهد هستیم.

رئیس کل بانک مرکزی با اشــاره به 
اینکه ثبات ایجاد شــده و امکان مدیریت به 
تدریــج را به ما می دهد، گفت: از این به بعد 
هم تلاش می کنیم تا ثبات بیشــتری ایجاد 
شــود. ایران در مقابل تحریم ها ایســتاده و 
پیروز شده و تلاش دشمنان به نتیجه نرسیده 
که این موفقیتی بزرگ اســت. مردم تحت 
فشار هستند اما اگر مقاومت نشده بود، آینده 

بدتری برای ایران در نظر گرفته شده بود.
رئیس شورای پول و اعتبار درباره تک 
نرخی شدن ارز نیز توضیح داد: اگر ارز ۴۲۰۰ 
تومانی حل شــود سیاست ما نزدیک شدن 
نرخ ارز نیما و بازار است که به تدریج نزدیک 

می شود. با حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی، مقدمه 
تک نرخی شدن ارز ایجاد می شود.

خبر خوش برای مردم: نقدینگی 
کنترل شده است

به گفتــه وی، اوایل ســال از انفجار 
نقدینگــی صحبت بــود و من گفتم چنین 
چیزی نیســت و خوشحالم به مردم بگویم 
نقدینگی کنترل شده و پایه پولی در ۵ ماهه 
ابتدای امســال نسبت به پایان سال قبل تنها 
۴ درصد رشــد داشته و نقدینگی نیز در این 

مدت ۱۲ درصد افرایش یافته است.
همتی ادامه داد: اقداماتی که اوایل سال 
در اوج کرونا و افزایش هزینه ها انجام شد در 
مجموع نرخ رشــد پایه پولی در پایان مرداد 
ماه نسبت به پایان سال قبل ۴ درصد بوده و 
روند با ثبات تری شده و شرایط بسیار خوبی 

است که طلیعه کنترل تورم است.
رئیس شــورای پول و اعتبار، درباره 
حمایت از تولید نیز گفت: نکته مهمی است 
که مقام معظم رهبری نیز در سخنرانی خود 
بر این موضوع تاکید داشتند. ۶۷ درصد رشد 
تسهیلات داشتیم که بخش عمده ای به مردم 
و بخــش عمده آن به ســرمایه در گردش 
اختصاص یافته اســت. ۳۳۴ هزار میلیارد 

تومان در ۴ ماهه اول سال تسهیلات پرداخت 
شــده که ۶۱ درصد ســرمایه در گردش که 

همان تولید است اختصاص یافته است.
تشکیل کمیته مدیریت نقدینگی 
همتی با اشــاره به اینکه بعد از فرمان 
مقــام معظم رهبری از اوســط ســال ۹۷ 
کمیته ای را تشــکیل دادیم و تاکنون نیز ۸۵ 
جلســه برگزار شده اســت افزود: خیلی از 
سیاست های کنترل نقدینگی و اصلاح نظام 
بانکی و طرح گام در همین کمیته تصویب 
شــده و این اطمینان را خدمت مقام معظم 
رهبری می دهیم که منظم هر هفته جلســه 
داریم و با تلاش این کمیته امیدواریم بتوانیم 
در کنترل و هدایت نقدینگی به سمت تولید 

گام برداریم.

وی بــا تاکید بر اینکه رمزارزها حجم 
بالایی ندارند و حتی ارقام غیررســمی ها و 
غیرمجازها در طول یکسال تا ۲۵۰ میلیون 
دلار اســت که معامله می شود، بیان داشت: 
این رقــم در مقابل ۴۰ میلیارد دلار واردات 
و صادرات کشــور کوچک است ولی برای 
کسانی که در داخل ماینینگ می کنند ظرف 
یک دو هفته آینده ضوابطی را ابلاغ می کنیم.
همتی ادامه داد: یک سری از اقداماتی 
شده برای کنترل ریال و برای تراکنش های 
ریال کارهای بســیار اساسی را انجام دادیم 
و پوزه ای بانکی و تراکنش های بانکی باید 
اســناد مثبته ارائه کنند و تراکنش های ریال 
به تدریج تحت کنترل بانک مرکزی اســت 
و مــا ۲۰۰ میلیون تراکنش در روز در رابطه 
با مســائل پولی داریــم و حجم تراکنش ها 
و گردش مالی کــه چندین میلیون میلیارد 
دلار در ســال اســت را مدیریت می کنیم و 
ســامانه های جدیدی را داریــم. حداقل ۷ 
ســامانه پایش و کنترل و مدیریت خدمات 
نوین بانکی را تا آخر ســال خواهم داشت 
و بــرای جلوگیری از فرارهــای مالیاتی و 
ســفته بازی، به مردم اطمینان می دهیم که 
کارهای بزرگی در بانک مرکزی شده است. 
ممکن اســت برخی بگویند قیمت ارز الان 
مناسب نیست ولی می توانم بگویم که خیلی 
می توانســت بدتر باشــد. رئیس کل بانک 
مرکزی تصریح کرد: یک هدفگذاری تورمی 
کردیم که در یکســال آینده از خردادماه تا 
خرداد سال آینده هدف تورم ۲۲ درصدی را 
خواهیم داشت با یک دو درصد بالا و پایین 
و این مهم ترین وظیفه بانک مرکزی است و 

الان پایش می کنیم. 
در رفــع موانع تولید نیز بانک مرکزی 
می تواند نقش داشــته باشد و محدودشدن 
کارهای ســفته بازی در کشور را داریم که 
بازدهی تولید از این طریق دیده می شــود و 
علاوه بر آن بحث زنحیره تولید را در بانک 
مرکزی شروع کردیم. وی افزود: ما در سال 
گذشته می خواســتیم تورم را بیشتر کنترل 
کنیم ولی شوک کرونا اجازه نداد و در زمینه 
ارز نیز اقداماتی را داشــتیم که بین عرضه و 
تقاضا فاصله افتاد و یا اینکه کشورهایی که 
قول داده بودند منابــع ارزی ما را آزاد کنند 
یک مقدار با تأخیر آغاز کردند، ولی ما تلاش 
می کنیم کنترل تورم و تعادل بیشتر نرخ ارز را 

به صورت جدی ادامه یابد.

براساس تصمیم ستاد تنظیم بازار واردات برنج ممنوع شد.

گروه اقتصادی - اردکانیان گفت: 
مشترکان خوش مصرف برق از تخفیف 

چند درصدی بهره مند می شوند.
رضا اردکانیان وزیر نیرو در نشست 
خبری که به مناسبت هفته دولت برگزار 
شــد، گفت: هدف فعالیت ما صرفا انجام 
خدمت برای ســرافرازی کشور و عبور 
از این گردنه حســاس است. او ادامه داد: 
جایگاه امروز بــرق مرهون تلاش های 
بی وقفه و ارزشــمند مدیران و کارکنان 
متخصص و با انگیزه این صنعت است که 
توانســته با وجود مشکلات ضمن حفظ 
پایداری صنعت و استمرار روند خدمت 
رســانی و تامین انــرژی الکتریکی نیاز 
بخش هــای مختلف اقتصادی و تولیدی 
کشــور را با موفقیت های ارزشمند و بی 

نظیری برطرف کند.
مهم تریــن  افــزود:  اردکانیــان 
دستاورد ها و موفقیت ها در سال گذشته 
برای اولین بار در طول عمر صنعت برق 
کشور حاصل شد، این دستاورد ارزشمند 
بر پایه اقدامات انجام شــده پیشــین و 
همچنین برای تحقق برنامه های وزارت 

نیــرو در دولت دوازدهم بــا تاکید بر به 
کارگیری ســرآمدان اجماع متخصصان 
افزایش بهره وری سیســتم و در نهایت 
ارتقای جایگاه صنعت برق در دستیابی به 
سطوح بالاتر منطقه ای و جهانی به دست 

آمده است.
ایــن مقام مســئول بیان کــرد: در 
مصوبــه ای کــه در هیئت وزیــران به 
تصویب رســید، به مشترکان کم مصرف 
برق تخفیف ۱۰۰ درصدی در پرداخت 
قبض برق تعلق می گیرد.او گفت:بخش 
صنایع بزرگ نســبت به ســال گذشته 
بیــش از ۱۱ درصد انرژی بیشــتری از 
وزارت نیرو خریداری کردند. در بخش 
کشــاورزی این رقم تا ۴ درصد افزایش 
یافت و با قرارداد هایی که بســته شــده 
بود، در ســاعات اوج بار مصرف کاهش 
یافته و در ســاعات دیگر انرژی بیشتری 

دریافت شد.
وزیر نیرو اضافه کرد: توانســتیم به 
تعهدات مان در زمینــه صادرات انرژی 
بیــش از ســال قبل پاســخگو باشــیم. 
صــادرات ۳ درصدی انــرژی، منجر به 

پاســخگویی به ۳۰ درصــد از نیاز های 
ارزی صنعت برق می شــود. برای تولید 
ایــن ۳ درصد انرژی، چیزی کمتر از یک 
درصد گاز تولیدی در نیروگاه ها مصرف 

می شود.
وزیر نیرو گفت: قرار است پنل های 
خورشــیدی کوچک در پشــت بام های 
خانه ها نصب شود و با سیستم بانکی هم 
هماهنگ هایی صورت گرفته تا کســانی 
که مشــکل مالی بــرای خرید این پنل ها 
دارنــد با کارمزد کم آن را دریافت کنند تا 
با نصب این پنل ها کاهش مصرف انرژی 

داشته باشند.
اردکانیان گفت: تابســتان امسال از 
حدود ۵۸ هزار مــگاوات برق مصرفی  
حدود ۲۳ هــزار مــگاوات مختصص 
دستگاه های سرمایشی بوده است و قطعا 
برای این مدل مصــرف، نیاز به احداث 

نیروگاه داریم.

او ادامــه داد: شــبکه وســیع ۹۰۰ 
هزار کیلومتری برق، رفع فرســودگی و 
نوســازی آن نیازمند منابع مالی است و 
ایــن منابع مالی با کاهــش ۱۰ درصدی 
میزان مصرف جبران می شود. اردکانیان 
بیان کرد: امیدواریم تا سال آینده دو هزار 
و ۲۰۰ مگاوات نیــروگاه جدید به بهره 
برداری برسد و امیدواریم وعده هر هفته 

الف ب ایران هم امسال به ثمر برسد.
او افــزود: تا روز گذشــته از ۲۵۰ 
پروژه، ۶۰ پروژه در پویش هر هفته الف 
ب ایران افتتاح شــده است و حدود ۷۰ 
درصد افتتاح های نیمه دوم سال قبل هم 

مختص به برق بوده است. 
وزیر نیرو اضافه کرد: امید اســت 
مجموعــه تلاش های ســال گذشــته و 
در ادامه آن اجــرای برنامه های ویژه ۲۰ 
گانــه صنعت برق در ســال ۹۹ در قالب 
پویش هرهفته الف ب ایران، ســاخت و 

ساز ها و ســاز و کارها، زمینه لازم برای 
تامیــن انرژی الکتریکی مطمئن و پایدار 
فراهم کند.اردکانیان گفت: سال گذشته 
با موافقت رهبــری ۱۳۲ میلیون یورو از 
صندوق توســعه ملی برای توسعه شبکه 
آب روســتایی دریافــت کردیم که تا به 
امــروز ۱۰ هزار و ۸۰۰ روســتا در این 
دولت به شــبکه آب سالم و پایدار وصل 

شده است.
او بیان کرد: در بخش فاضلاب هم 
ما ۴ تصفیه خانه داشــتیم که خوشبختانه 
تا به امروز بیش از ۶۰ برابر اوایل انقلاب 
بوده اســت که امیدواریم تــا پایان این 
دولت، ۹۶ شبکه فاضلاب به مدار تولید 
برسد و امیدواریم تا نیمه اول سال ۱۴۰۰، 
۵۳ تصفیه خانه آب به مدار بهره برداری 
برسد.وزیر نیرو گفت: همچنین ما هر ۵۰ 
روز یک ســد را افتتاح می کنیم، چراکه 
تامیــن آب یکی از ضروریات اســت ما 

در احداث ســدها و شبکه های زه کشی 
دستاورد های خوبی داشته ایم به طوری 
که توانســتیم رتبه پنج را در کشت سطح 
آبــی کســب کنیم.وزیر نیــرو در ادامه 
درخصــوص مصوبه هیــت وزیران در 
خصوص منــع فعالیت بازنشســتگان 
در حــوزه نیرو گفــت: در حال حاضر 
چیزی بالغ بر ۳ هزار مدیر ارشد و میانی 
بازنشســته شــده اند که ما از این طریق 
فرصت و میدان را برای جوانان و مدیران 

باز کرده ایم.

معــاون   - اقتصــادی  گــروه 
رئیــس جمهــور گفت: بــا حمایت از 
ســرمایه گــذاری خارجــی و داخلی 
 بــه اشــتغال و جهــش تولیــد کمک 

خواهیم کرد.
محمد باقر نوبخت در مراسم افتتاح 
یک واحد صنعتــی در قزوین با تبریک 
هفته دولت اظهار کرد: آنچه افتتاح شــد 
یک آغازی برای مراحل بعدی است و از 
اینکه از کشــور دوست و برادر ما ترکیه 
ســرمایه گذاران شریف و کوشایی برای 
فعالیت مشــترک بین ایران و ترکیه اقدام 

می کنند استقبال می کنیم و از سوی هیئت 
 دولت به ســرمایه گــذاران خوش آمد 

می گویم.
وی افــزود: حضور شــرکت های 
بــه  می توانــد  خارجــی  شــاخص 
اشــتغال ما کمــک کــرده و پیامی هم 
بــه کشــورهای دیگر اســت کــه در 
 ایران امنیت و بســتر لازم بــرای تولید 

مهیاست.
نوبخــت تصریــح کــرد: حضور 
مسئولان کشــوری در اســتان ها زمینه 
آشنایی بیشتر آنها با مشکلات استان ها را 

مهیا می کند و همانگونه که در سفر قبلی 
به استان قزوین با مشکل معافیت مالیاتی 
مواجه شدیم و امروز با خوشحالی اعلام 
می کنیم کــه آن را حل کردیم امروز هم 
برای حل مشــکل گمرک اقدام خواهیم 

کرد.
رئیس ســازمان برنامــه و بودجه 
تصریح کرد: از ســرمایه گذاری خارجی 

در ایــران حمایت کرده و مشــکلات و 
موانع تولید آنها را حل خواهیم کرد.

معــاون رئیــس جمهور یــادآور 
شــد: در سالی که از ســوی مقام معظم 
رهبری به نام جهش تولید تعیین شــده 
 باید برای تحقق این امر تلاش مضاعف 

کنیم.
حضور در جلســه مشترک شورای 

برنامــه ریزی و اقتصاد مقاومتی اســتان 
و امضای تفاهم نامــه، افتتاح هفت دره 
پــارک طبیعت، کلنگ زنی ۲ هزار واحد 
مســکونی محرومان و نیــز حضور در 
برنامه گفت و گوی ویژه خبری ســیمای 
مرکــز قزوین از جمله برنامه های ســفر 
یک روزه معاون رئیس جمهور به استان 

قزوین بود.

گــروه اقتصادی - عضو شــورای 
اســلامی اســتان هرمزگان گفــت: نبود 
رشــته های مرتبط با صنعت نفت ، گاز و 
پتروشیمی  در شهرستان و میزان قبولی کم 
دانش آموزان در دانشــگاه های سراسری 
بخصوص در رشته های مرتبط باعث شده 
اســت که میزان نیــروی کار در این حوزه 

پایین باشد.
محمد شریفی، اظهار کرد: ضرورت 
دارد کــه تاسیســات و صنایع نفتی غرب 
شهرستان با اسامی محلی نامگذاری شوند.
وی بــا بیان اینکــه هر طرحی که در 
هر مناطقی از کشــور اجرا می گردد، باید 
پیوست های فرهنگی آن نیز در کنار پروژه 
اصلی اجرا شوند، افزود: پیوست فرهنگی 
مجموعــه فعالیت هــا و ارتباطاتی که در 

ایــن عرصه صورت می گیــرد تا با حفظ 
و تقویــت اعتقادات و باورهای عمیق یک 
جامعه ارزش های بر آمده از آن را در روابط 
جامعه گسترش دهند که از این طریق نظم و 
انظباطی هدفمند را در مجموعه رفتارهای 
افراد یک جامعه سامان دهند تحت عنوان 

»نظام فرهنگی« نام می برند.
عضو شورای اسلامی استان هرمزگان 
ادامــه داد: صنایع نفتی باید ملزم گردند که 
مجتمع های آموزشی و فرهنگی در منطقه 
ایجــاد و از جوانــان بومی منطقه به عنوان 

نیروی کار خود استفاده کند.
شــریفی تصریح کرد: تاریخ و تمدن 

جاســک و بخصوص غرب شهرســتان 
یک تمدن دیرینه می باشــد که همه بر آن 
تاکید دارند و در این میان روستای تاریخی 
شــیرآهن در مجاورت شهرک صنعتی و 
پایانه های نفتی قرار دارد که تمدن شیرآهن 
بسیار کهن و تاریخی است و استفاده از این 
نام زیبا در یکی از این تاسیســات و صنایع 
قطعا موجب خوشحالی مردم خواهد شد.

وی با اشاره به اینکه پیوست فرهنگی 
همیشه مورد تاکید رهبر معظم انقلاب قرار 
داشــته تا فرهنگ بومی یک منطقه در زیر 
چرخ دندنه توســعه له نشود، خاطرنشان 
کرد: نبود رشته های مرتبط با صنعت نفت ، 

گاز و پتروشــیمی  در شهرســتان و میزان 
قبولی کم دانش آموزان در دانشــگاه های 
سراسری بخصوص در رشته های مرتبط 
باعث شده است که میزان نیروی کار در این 

حوزه پایین باشد.
نماینده شورای شهرستان جاسک در 
اســتان بیان کرد: باید صنایع مکلف شوند 
که آموزشگاه های فنی مرتبط با صنایع در 
منطقه ایجاد و یا به شــکل بورسیه جوانان 
جویــای کار را جذب کننــد. وی با بیان 
اینکه چنانچه این امر محقق نشــود، شاهد 
مهاجرت جمعیت خواهیم شد که قطعا به 
فرهنگ جامعه نیز ضربه خواهد زد،  اظهار 
کرد: این امر ســبب می شود، بومیان طعم 
توسعه را احساس نکرده و عسلویه دومی 

در منطقه ایجاد شود.

رضا اردکانیان وزیر نیرو :

خبر خوش برای مشترکان خوش مصرف

معاون رئیس جمهور:

سرمایه گذاری خارجی در کشور را حمایت می کنیم

عضو شورای اسلامی استان هرمزگان هشدار داد؛

سرنوشت عسلویه در انتظار شرقی ترین بندر هرمزگان

رئیس کل بانک مرکزی با اشاره به تشکیل کمیته مدیریت نقدینگی گفت: خوشحالم به مردم بگوییم 
نقدینگی کنترل شده و در ۵ ماهه ابتدایی امسال رشد پایه پولی ۴ درصد و رشد نقدینگی ۱۲ درصد بوده است.

تشکیل کمیته مدیریت نقدینگی 
در بانک مرکزی

همتی خبر داد:

 حداقــل ۷ ســامانه پایش و کنتــرل و مدیریت خدمــات نوین بانکی را 
تا آخر ســال خواهم داشــت و بــرای جلوگیری از فرارهــای مالیاتی 
و ســفته بــازی، به مــردم اطمینان می دهیــم که کارهــای بزرگی در 
بانک مرکزی شــده اســت. ممکن اســت برخی بگویند قیمــت ارز الان 
مناســب نیســت ولی می توانم بگویم که خیلی می توانست بدتر باشد.

اعطای تسهیلات به صنایع پیشرفته 
هرمزگان

همه بانک های نظامی در بانک سپه
 ادغام شدند

گــروه اقتصادی - رئیس اداره صنایع فلزی ســازمان صنعت معدت تجارت 
اســتان هرمزگان از اعطای تســهیلات به صنایع پیشــرفته استان خبر داد. لیلا خشان 
رئیــس اداره صنایع فلزی ســازمان صنعت معدت تجارت اســتان هرمزگان گفت: 
 پس از بررســی، ارزیابی فنی و اعتبار سنجی لازم به صنایع پیشرفته تسهیلات اعطاء 

می شود. 
خشــان افزود: شــرکت مادر تخصصی صندوق حمایت از تحقیقات و توسعه 
صنایع پیشــرفته برای حمایت از طرح های مرتبط با حوزه ی صنایع پیشــرفته استان 

تسهیلات با نرخ ۵ تا ۱۰ درصد اعطاء می کند.
او گفت:کلیــه متقاضیــان می توانند برای اطلاع از چگونگــی برخورداری از 
خدمات و دسترسی به فرم های مربوطه به سامانه www.airdfh.ir مراجعه نمایند.
رئیــس اداره صنایــع فلــزی ســازمان صنعــت معــدت تجــارت اســتان 
هرمــزگان افزو.د:ایــن صنــدوق به عنــوان یکی از شــرکت های تابعــه وزارت 
 صمــت بــرای حمایت از بخش های خصوصــی و تعاونی فعــال در حوزه صنایع

 پیشرفته. 
فناوری های زیستی، برق، الکترونیک، سخت افزار و نرم افزار، میکروالترونیک، 
لیزر و فوتونیک، فناوری اطلاعات و ارتباطات، اتوماســیون پیشــرفته و سامانه های 
هوشــمند، فناوری نانو، مواد پیشــرفته فلزات، تجهیزات پیشــرفته ساخت، تولید 
آزمایشــگاهی، تجهیزات پزشــکی پیشــرفته، هــوا فضا، انرژی های نــو و تجدید 
 پذیــر، محصــولات پیشــرفته و ســایر بخش ها ایجاد شــده و در حــال فعالیت 

است.

گــروه اقتصادی - پیش از این دو بانک مهر اقتصاد و حکمت ایرانیان به عنوان 
بانک های نظامی در بانک سپه ادغام شدند و اکنون نیز با اعلام رئیس کل بانک مرکزی 
مبنی براینکه ادغام رســمی ســه بانک )قوامین، انصار و موسسه اعتباری کوثر( دیگر 
نیز انجام شــده و ففط ارائه خدمات آن ها به مشــتریان با تابلوهای بانک ســپه، باقی 
مانده اســت. بنابراین، پروژه ادغام بانک های وابســته به نیروهای مسلح به ایستگاه 

پایانی رسید. 
پروژه ادغام بانک های وابســته به نیروهای مســلح در بانک سپه، از بیش از یک 
ســال پیش کلید خورد و در این مدت اقدامات مقدماتی آن در حال انجام بود که در 
پی آن ادغام بانک های انصار، قوامین، حکمت ایرانیان، مهر اقتصاد و موسسه مالی و 
اعتباری کوثر در بانک ســپه از ماه های پایانی ســال ۱۳۹۷ آغاز شد و در سال گذشته 

نیز، در تابلوی این بانک ها عبارت وابسته به بانک سپه درج شد.
رئیس کل بانک مرکزی در ابتدای خرداد امســال، وعده ادغام دو بانک حکمت 
ایرانیــان و مهــر اقتصــاد را طی ۱۰ روز داده بود که این امر ۱۲ روزه نهایی شــد و با 
احتســاب وعده آقای رییس کل برای ادغام موسســه اعتباری کوثر تا پایان این ماه، 
پرونده ادغام بانک های نظامی در بانک سپه به نیمه رسیده و با تعیین تکلیف و ادغام 
دو بانــک باقــی مانده دیگر )انصار و قوامین(، پرونــده ادغام بانک های نظامی برای 

همیشه بسته می شود.
با این حســاب، طبق جدیدترین اظهارات همتی ادغام رسمی بانک های انصار 
و قوانین و موسســه اعتباری کوثر انجام شــده اســت اما هنوز ارائه خدمات آن ها به 
مشتریان با تابلوی بانک سپه نهایی نشده که پس از اتمام بررسی ها و داوری ها نهایی 

می شود و به بانک سپه می پیوندند.
بنابراین، ادغام بانک های وابسته به نیروهای مسلح به پایان رسیده و چهار بانک 
انصار، قوامین، حکمت ایرانیان، مهر اقتصاد و موسسه مالی و اعتباری کوثر در بانک 
ســپه به طور رسمی ادغام شده اند. همچنین، با اتمام ادغام بانک های نظامی به عنوان 
یکی از برنامه های اصلاح نظام بانکی، یک گام موثر در اصلاح نظام بانکی برداشــته 

شده است. 
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